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Úvodník starosty 

Vážení občané, 

po nadprůměrně teplém letním období s patřičným 

množstvím dešťových srážek, jsem velmi rád, že Vás 

mohu přivítat úvodníkem, ve kterém se pokusím shrnout 

uplynulé období v našich obcích, pohledem starosty. 

Na VI. veřejném zasedání byla 29. 6. většinou 

zastupitelů ustanovena kulturní komise, předsedou se 

stal pan zastupitel Drobil, členy komise jsou jmenovány 

paní Klabalová a paní Hamadová. Bezprostředně po 

ustanovení členové prokázali své organizační schopnosti 

a zcela bez potíží zajistili dlouho očekávané Hurá na 

prázdniny, kde byla vrcholem celého odpoledne a večera 

skupina Maxim Turbulenc. Další společenské akce na 

sebe nenechaly dlouho čekat v podobě zajištění hudby 

na obě hodové zábavy, tedy jak v pátek, tak v sobotu a 

na neděli uspořádání tradičního koncertu, kdy letos 

zahrála DH Skoroňáci. 

V průběhu letních prázdnin bylo otevřeno dětské 

hřiště v Medlově, dokončena částečná oprava ČOV, byla 

opravena podlaha před jídelnou ve škole, dokončeno 

odstranění vad v realizaci cest Za Nádražím, v rámci 

čehož byly položeny dlouhou dobu slibované asfaltové 

koberce k RD čp. 199, čp. 436 a čp. 439, čímž dojde mj. 

ke snížení prašnosti u školky a školy nebo snížení nátoku 

splachů z polí do kanalizace. U bytových domů čp. 335 až 

čp. 340 byly opraveny chodníky. Velmi rád připomenu 

červencovou noc zajišťovanou SDH Zborovice, která se 

uskutečnila na novém tanečním parketě za sokolovnou, 

a také rád vzpomenu na 80. výročí SDH Medlov, kdy 

součástí hodových oslav v Medlově byla sborem 

dobrovolných hasičů uspořádána například výstava 

hasičské techniky současné, ale i muzejní, sobotní zábava 

a nedělní technické zajištění mše svaté s následným 

koncertem DH Zdounečanky. Jako velkou, aktuálně i do 

budoucna, těžko napravitelnou chybu cítím v přerušení 

aktivní působnosti spolku TJ Pilany Zborovice na hřišti. 

Spolku, který oficiálně vznikl zápisem u zemského úřadu 

v Brně dne 3. 12. 1935, a samovolným rozhodnutím dne 

23. 6. tak přerušili aktivní sportovní činnost po 88. letech 

výborné reprezentace. Věřím, že zastupitelé si s otázkou 

opravy a následného využívání celého areálu hřiště 

poradí, i když možná i na úkor jiných, občany 

očekávaných změn v obcích. 

V nadcházejícím podzimním a zimním období nás 

čeká nejen karneval pro děti, ale například oprava 

střechy šaten, tribuny a zahrádky na hřišti nebo zahájení 

adaptace stávajících autobusových garáží na novou 

hasičskou zbrojnici. Tato akce bude hrazena z dotace 

ministerstva vnitra ve výši 4,5mil. Kč a dotací 0,5mil Kč 

z rozpočtu Zlínského kraje. Další jak kulturní, tak 

potřebné investiční akce budou odvislé převážně od 

rozpočtu obce pro následující rok a období. 

Závěrem přeji všem čtenářům zpravodaje, příjemné, 

klidné a pohodlné prožití nastávajících podzimních 

měsíců a těším se na další krátký úvodník Zpravodaje 

obcí. 

Vítězslav Hanák 

VII. veřejné zasedání zastupitelstva 

Výpis z usnesení ze VII. veřejného zasedání 

zastupitelstva obce Zborovice, které se uskutečnilo dne 

21. září 203 v sále sokolovny. 

Zastupitelstvo obce schvaluje záměr výstavby 

dětského hřiště na pozemku parc.č. 68/5 v k.ú. Zborovice 

ve výši záměru 0,75 mil. Kč. 

Zastupitelstvo obce schvaluje veřejnoprávní smlouvu 

č. 11/2023, uzavíranou mezi Obcí Zborovice a ELEDA 

s.r.o. – výše dotace 57.660,- Kč. 

http://www.obeczborovice.cz/
mailto:zpravodaj-zborovice@email.cz?subject=Zpravodaj


Zpravodaj obcí Zborovice a Medlov 
 

2/12 

Zastupitelstvo obce schvaluje záměr výstavby 

hasičské zbrojnice za 13,1mil. Kč. 

Zastupitelstvo obce schvaluje záměr zhotovení nových 

chladících boxů v garážích základní školy Zborovice, pro 

zajištění hygienických požadavků školní kuchyně ve výši 

0,8 mil. Kč.  

Zastupitelstvo obce souhlasí se záměrem opravy 

střechy šaten, tribuny a zahrádky hospody na hřišti. 

Předpokládaná hodnota záměru 1,0 mil. Kč. 

Zastupitelstvo obce souhlasí se záměrem výstavby 

novostavby polyfunkčního objektu, podle projektové 

dokumentace pro provádění stavby vypracované Ing. 

arch. Tomášem Karasem s předpokládanou cenou 

47,25 mil. Kč. 

Zastupitelstvo obce souhlasí se záměrem postupné 

rekonstrukce bytů v domě čp. 12 – penzion, 

s předpokladem realizace 3 byty v roce 

s předpokládanými náklady 0,25 na byt. 

Zastupitelstvo obce souhlasí se záměrem opravy 

šaten herců na sokolovně, s předpokladem celkové výše 

asi 0,6mil. Kč. 

Mateřská škola 

Nový začátek 

Nový školní rok začal nejen dětem školou povinným, 

ale také těm, které navštěvují naší mateřskou školu. Po 

tichu prázdninových týdnů tak školka řádně ožila. Je 

naplněna na nejvyšší možnou kapacitu, což je 50 dětí. 

Paní učitelky přivítaly děti do naklizených a vyzdobených 

tříd. Někteří noví kamarádi šli statečně a odvážně, 

některým se ještě nechtělo opustit maminku a tak leckde 

ukápla i slzička. 

Děti se celkem během krátké doby seznámily s novým 

prostředím své třídy, novými kamarády, učitelkami 

i ostatními provozními zaměstnanci. 

Venku děti poznaly naši velkou a krásnou zahradu 

a seznámily se s možnostmi jejího využití. Tady bychom 

všichni chtěli poděkovat našemu zřizovateli Obci 

Zborovice za pomoc a realizaci nového dětského 

kolotoče, který nám ještě scházel. 

Společně si hrajeme, cvičíme, zpíváme, chodíme na 

vycházky a hlavně si na sebe zvykáme. 

Teď už nám nezbývá, než se těšit na další dny a týdny, 

na společné výlety, zážitky a nová dětská přátelství. 

Přejeme všem hodně hezkých chvil v naší mateřské 

škole. 

-HAK- 

Milá školko, já ti mávám… 

Školní rok 2022 – 2023 utekl jako voda a 27. června 

jsme se slavnostně rozloučili s předškoláky naší mateřské 

školy, kteří po letních prázdninách zamířili do školních 

lavic a stali se z nich školáci. 

Rozloučení se konalo netradičně v novém prostředí 

vyzdobeného zámečku ve Zborovicích. Rodinným 

příslušníkům, veřejnosti a hostům děti předvedly 

připravené pásmo básní a písní. Budoucí školáci byli 

ošerpováni, složili slib a na památku dostali dárečky. 

Hodně úspěchů jim popřála p. ředitelka, p. učitelky, 

starostové obcí Zborovic p. Hanák a Troubek – Zdislavic 

p. Varaďa. Následoval přípitek na šťastný vstup do 

1. třídy ZŠ. 

 
Odměnou pro děti bylo i přichystané bohaté 

občerstvení od rodičů, které moc chutnalo při společném 

posezení. Velké poděkování patří všem za jeho přípravu. 

Tanečkem a písní: „Školka už nám mává, něco sice 

končí, ale nemějte strach… „ se děti se všemi rozloučily. 

Odpoledne jsme si příjemně užili a většina přítomných se 

neubránila dojetí. 

Přejeme Vám hodně štěstí na další cestě za poznáním, 

školáci! 

Ivana Balášová 

155 Doktor je tu hned! 

V červnu jsme v naší školce měli výjimečný den. A to 

den, kdy se očekávala návštěva ambulantní sanitky 

z Kroměřížské nemocnice. Tato událost nebyla 

náhodným setkáním, ale součástí našeho vzdělávacího 
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programu, který se v průběhu celého roku zaměřoval 

také na zdraví a bezpečnost dětí. 

 
Dvě zdravotní sestry, doktorka a pan řidič dorazili, aby 

dětem ukázali, jak sanitka funguje a jak se o ně postará 

v případě potřeby. Děti byly nadšené a plné očekávání. 

Již dlouho se těšily na tento den, kdy se mohou blíže 

seznámit s prací zdravotníků. Sanitka stála před školkou 

a modrá světla na střeše se rozsvítila a majáky zahoukaly, 

což ještě více zaujalo malé dobrodruhy. Zdravotní sestry 

a doktorka vstoupily do mateřské školy a představily se 

dětem. Poté odpovídaly na jejich zvídavé otázky 

a vysvětlovaly, jaké vybavení se v sanitce nachází a jak se 

používá. Předvedly jim stetoskop, tlakoměr, teploměr 

a spoustu dalších zdravotních pomůcek. Také z dětí se na 

chvíli stali doktoři a sestřičky, protože měly možnost se 

obléknout do lékařského oděvu a pomůcky vyzkoušet. 

Pan řidič dětem ukázal, jaké jsou povinnosti 

a zodpovědnosti řidiče sanitky. Vysvětlil jim, jak se 

dostane rychle a bezpečně na místo určení a jakým 

způsobem komunikuje s ostatními řidiči na silnici. Děti si 

mohly nejen prohlédnout samotnou sanitku, ale také si 

vyzkoušet, jaké je to ležet na lůžku pro pacienta a prožít 

transport na zdravotním křesle. 

Příjezd sanitky do naší školky představoval zvláštní 

událost, která nadchla děti. Toto prožitkové učení hravou 

formou je velmi efektivní při zaujetí dětí a zapamatování 

si informací. Celá akce byla nejen poučná, ale i velmi 

zábavná. Také podpořila u dětí zájem o zdravotnictví 

a pomohla jim pochopit, jak důležitá je práce lékařů 

a zdravotníků, že není třeba se jich bát. 

Na závěr akce dostaly děti spoustu dárků 

a omalovánek od zdravotního personálu, jako 

poděkování za jejich zájem a účast. My bychom také rádi 

poděkovaly zástupcům Kroměřížské nemocnice za jejich 

milý přístup a ochotu pomoci při realizaci akce. 

Adéla Chytilová 

Nezapomenutelný výlet na hrad Buchlov 

s mateřskou školou 

Dne 21. června se malí dobrodruzi z naší školky vydali 

na nezapomenutelný výlet na hrad Buchlov, a to 

v doprovodu svých rodičů. Výlet jsme započali 

v odpoledních hodinách srazem u MŠ, kde nás pan řidič 

vyzvedl autobusem a s úsměvem na tváři jsme se vydali 

vzhůru dobrodružstvím. Všichni jsme byli plní očekávání 

a radosti. Cesta k hradu nebyla však vůbec jednoduchá, 

výšlap do kopce byl pro některé velkou výzvou. 

Netrpělivě jsme vyhlíželi hrad a jakmile jsme zahlédli 

jeho hradby, to nám bylo veseleji. Největším 

překvapením bylo jak pro děti, tak i pro rodiče, 

závěrečné hledání pokladu. Děti měly oči pořádně 

otevřené a hledaly všude možně. Mohl by být za 

stromem nebo za velkým kamenem? Koukaly opravdu 

všude, avšak v dálce jsme zaslechli hromy. Už už se zdálo, 

že by nám bouřka zkomplikovala pátrání po pokladu, ale 

bystrá očka dětí poklad opravdu brzy objevila! S rukama 

plnýma dobrot utíkaly za rodiči. Jen co jsme se všichni 

schovali do přilehlého občerstvení, bouře opravdu 

začala. Za odměnu jsme si dali něco dobrého na zub 

a vyrazili k domovu. 

 
Červen byl plný výletů a dobrodružství. Jedním z nich 

byla výprava dětí do Agrodružstva Morkovice na den 

otevřených dveří, na který jsme byli pozváni. Děti se 

seznámily s technikou, se kterou se pracuje na polích 

a dokonce si mohli vyzkoušet jaké to je být traktoristou 
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a sednout do traktoru. Dále nás čekala prohlídka kravína, 

která byla opravdu velkým zážitkem. Dále byl pro děti 

připravený doprovodný program v podobě skákacího 

hradu, pískoviště z pšenice a v neposlední řadě si děti 

pořádně užily bublinkovou diskotéku. 

Adéla Polišenská 

Začátek školního roku 

Září, září 

na léto jde stáří 

zlaté slunce září 

malátně a s únavou… 

(Uhlíř J., Svěrák Z.: Září) 

Prázdniny opět velmi rychle utekly – a tak jsme se 

v pondělí 4. září zase setkali ve škole. Nejdříve se žáci 

druhé až deváté třídy sešli se svými třídními učiteli ve 

svých třídách. Počasí nám přálo, a proto jsme se mohli 

v osm hodin všichni přivítat s našimi nejmenšími – 

novými prvňáčky před školou při slavnostním zahájení 

školního roku 2023/24. Po úvodní písni Zborováčku 

všechny zúčastněné slavnostně přivítala paní ředitelka 

Mgr. Jáchimová, za zřizovatele promluvila k žákům, 

zaměstnancům školy a rodičům paní místostarostka obce 

Zborovice Mgr. Kuciánová, starosta obce Troubky–

Zdislavice pan Varaďa, za Školskou radu paní Šubčíková 

a paní Klenovská za sdružení rodičů Klapka, z.s. Po milých 

slovech našich hostů přišla řada na prvňáčky. 

V doprovodu deváťáků postupně přicházeli za „svou“ 

paní učitelkou, která je přivítala na prahu další životní 

etapy a slavnostně všem předala šerpu. Tento úkol – 

první samostatné vykročení do školy – všichni skvěle 

zvládli. Po zakončení slavnostního zahájení se starší žáci 

se svými třídními učiteli vrátili do tříd, rodiče prvňáčků si 

vyfotili své nové školáky a poté se společně přesunuli 

s třídní učitelkou Mgr. Krejčířovou do jejich třídy. 

 

Prvňáčci převzali pamětní listy a jejich rodiče obdrželi 

veškeré informace ke školnímu roku. Než rodiče vyplnili 

potřebnou dokumentaci, seznámili se malí žáčci s paní 

vychovatelkou a pohráli si ve školní družině. 

První den školy se vydařil a my přejeme všem žákům 

šťastné vykročení do nového školního roku a všem 

ostatním mnoho příjemných chvil strávených mezi námi 

nejen ve škole, ale i při různých akcích školy. 

V. Ryšánková 

Z činnosti Pionýra 

Republiková fotosoutěž Clona 

Jsme pravidelnými účastníky republikové fotosoutěže 

a členové našeho pionýrského oddílu se každoročně 

umisťují mezi úspěšnými fotografy. I v letošním ročníku 

jsme do soutěže poslali práce několika členů oddílu 

Mláďata, poprvé se zapojili také nejmladší děti. Ocenění 

hned tří účastníků z našich řad je prima. V kategorii 

nejmladších dětí si 2. místo v letošním roce v oblasti 

„Příroda“ odnesla Janička Chytilová, 3. místo mezi trošku 

staršími dětmi patří v oblasti „Úsměv“ Milaně Bodakové 

a ještě jednu stříbrnou v letošním roce přidala v kategorii 

vedoucích Zuzka (v oblasti tábory a schůzky). 

Všem, kteří se do soutěže zapojili, děkujeme za 

vzornou reprezentaci a oceněným ještě jednou 

blahopřejeme. A vzkaz pro všechny – další ročník je už 

vyhlášený, nezapomeňte fotit a své fotografie si ukládat. 

Na schůzce se pak pokusíme společně vybrat ty, které 

pošleme do Clony letos. 

Když na Divokém západě pršelo 

Ano, i to se někdy stává…. Letos se nám z celého 

letního pionýrského tábora podařilo najít jen dva, kdy 

opravdu po celý den nepršelo (a z toho ten jeden sprchlo 

alespoň v noci :-D). Ani pláštěnka a gumáky neuchrání 

nikoho před pádem a zabahněním na rozmoklém 

povrchu, proto se mnohdy budova měnila v prádelnu 

a sušárnu všeho možného. 

Ale i přesto …… zvládli jsme i na rozmoklém podloží 

a za poprchání uvařit pravé kovbojské fazole, postavili 

„novou železnici“, vlastními těly osadníci chránili 

dostavník před bandity, naučili se tři country tance, 

navštívili kasino a občerstvili se v našem baru nápoji 

různých vůní i chutí. 

Ve fotosalonu vznikaly ty nejlepší fotografie mladých 

kovbojů, na nástup přijížděli na svých koních…. Vyjeli 

jsme si i do divoké přírody (ZOO) a k jezerům (Aquapark). 

Hráli jsme spoustu her, soutěžili a bavili se společně. 
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Ono to všechno vypadá i na fotkách, které už jsou 

vyvěšené, velmi pěkně, ale v některých momentech si 

všichni, kteří se o děti starali, skutečně hrábli na dno 

svých sil. 

 
A já bych jim ráda i touto cestou všem poděkovala. 

Obrovský dík si zaslouží každý jeden z nich, protože dělali 

i to, co vypadá, že ani není v lidských silách. A díky nás 

všech patří i rodičům členů Pionýra, kteří pomohli se 

stavbou i bouráním letošního tábora, se zajištěním 

dopravy věcí a zajištěním pomůcek. Teď už zbývá jen 

uložit posledních pár věcí, abychom je zase mohli po čase 

vybalit a připravit k odvozu na další tábor. 

Činnost byla zahájena 

Od letošního září došlo ke změně v organizaci schůzek 

pionýrského oddílu Mláďata. Budou se pravidelně 

scházet dvě družiny v odlišných časech. Mláďátka (tedy 

děti od MŠ do 2. třídy) se scházejí každé úterý od 15.30 

hodin pod vedením tety Silvie, starší družina Mláďata 

(děti od 3. třídy a starší) se schází v obvyklém čtvrtečním 

termínu pod vedením Pesa. 

 
První schůzky obou družin už máme za sebou 

a připravujeme se na říjnovou víkendovku v Beskydech, 

obě družiny plánují také svou vlastní akci a samozřejmě 

i v letošním roce se chceme zapojit do vyhlašovaných 

soutěží a aktivit v rámci Pionýra i dalších akcí, které se již 

v naší činnosti pomalu stávají tradičními. Máte-li zájem 

se do činnosti zapojit, stavte se na schůzce jedné či druhé 

družiny. Můžete se k nám přidat, rádi vás s naší činností 

seznámíme prakticky. 

Lenka Sakařová 

Aktivity hasičů 

Sbor dobrovolných hasičů Zborovice 

V polovině června jsme se podíleli na organizaci 

Božího těla ve Zborovicích, mladí hasiči se zúčastnili 

požární soutěže „O putovní pohár starosty sboru“ 

v Litenčicích. Na začátku července se soutěžní družstva 

mužů, žen a mladých hasičů zúčastnila „Memoriálu 

Martina Horáka a Josefa Pospíšila“ ve Zdounkách. 

I v letošním roce jsme ve spolupráci s Mysliveckým 

spolkem Zborovice-Medlov a obcí Zborovice 

zorganizovali „Červencovou noc“ v rekonstruovaném 

venkovním prostoru sokolovny ve Zborovicích, k tanci a 

poslechu hrála skupina Benny-Band Q. 

Soutěžní družstvo mužů se zúčastnilo okresního kola 

v požárním sportu v Hulíně, kde se umístilo na 1. místě, 
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poté se muži zúčastnili krajského kola v požárním sportu 

v Horní Lidči. 

Mladí hasiči s vedoucí mládeže a rodiči uspořádali 

cyklistický výlet na cyklostezce Morkovice – Tištín. 

 
V rámci hodů v Medlově se naši zástupci zúčastnili 

oslav 80. výročí založení SDH Medlov, slavnostní schůze, 

poté mše u kaple v Medlově. 

V rámci hodů ve Zborovicích jsme v neděli zajišťovali 

občerstvení na hodovém koncertě „Skoroňáci“ 

v prostorách sokolovny ve Zborovicích. 

Na začátku září jsme zorganizovali VI. ročník „Noční 

požární soutěže“ na hřišti TJ Zborovice s hojnou účastní 

soutěžních družstev mužů a žen z okolních sborů. 

 
7. října uskutečníme tradiční „Branný závod mládeže 

v okolí chaty U Zajíčka“ ve Zborovicích. V pátek 27. října 

zorganizujeme pro děti a rodiče Lampionový průvod ve 

venkovních prostorách sokolovny s doprovodným 

programem a opékáním špekáčků. V prosinci plánujeme 

Mikulášskou nadílku. 

Štefan Valigurský, starosta sboru 

Sbor dobrovolných hasičů Medlov 

Během letní sezóny se naše dvě družstva mužů 

účastnila soutěží ostatních obcí. Potkat jste nás mohli na 

soutěžích Podhostýnské ligy a Moravského poháru MHJ, 

soutěžích okolních vesnic například ve Zdounkách, 

Roštíně, Zborovicích, Litenčicích, Morkovicích, 

Topolanech a dalších. Zatím náš nejlepší čas byl na 3B v 

Habrovanech (18:40). Letos je v plánu, že nás naše 

soutěžní družstva budou reprezentovat v Hošticích, 

Pohořelicích a na Mikulášské soutěži v Českém Rudolci. 

Kromě soutěží jsme v létě věnovali hodně času 

přípravám oslav k 80. výročí založení našeho sboru. 

K této příležitosti jsme se pustili (především mladí aktivní 

členové našeho sboru) do větší rekonstrukce hasičské 

zbrojnice, která již dlouhodobě nesplňovala platné 

normy. Jak bylo zmíněno i v minulém zpravodaji, tyto 

práce započaly již na jaře. Nyní se blíží do závěru. Je 

hotová koupelna (záchod, umyvadlo a sprcha), udělaná 

podlaha v zasedací místnosti, rozvedená nová elektřina, 

omítnuté zdi a vymalováno. V současné době se čeká na 

připojení k vodovodní síti, na koupi a instalaci nových 

vnitřních dveří. Finančně nás podpořil Obecní úřad 

Zborovice, za což děkujeme. Oslavy jsme uspořádali 

společně s našimi hody. V sobotu 19. srpna 2023 se od 

15 hodin konala výroční schůze, kde se připomenula 

historie našeho sboru, současná činnost a členům byly 

předány vyznamenání, která jim za aktivní činnost a léta 

u hasičů náleží. Po schůzi následovala výstava hasičské 

techniky a pro děti bylo připravené stříkání ze džberovek. 

 
 

 
 Odpoledne se pomalu přehouplo do večerních hodin, 

kdy začala tradiční hodová zábava se skupinou Akredys. 

Pro hosty bylo připravené bohaté občerstvení, klasický 

bar a bar s míchanými nápoji. V neděli před mší svatou 

jsme okolo kapličky rozmístili lavičky a zajistili svoz pro 

spoluobčany ze Zborovice. Od 9 hodin se konala hodová 
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bohoslužba, po níž se v průvodu přešlo do areálu TJ 

Medlov, kde se konal koncert dechové kapely 

Zdounečanka. Mysleli jsme i na naše nejmladší 

obyvatele, pro které byl objednán skákací hrad a stánek 

s pouťovými suvenýry. Počasí nám celý víkend přálo 

a účast hostů na všech akcí byla hojná. Touto formou 

bychom rádi poděkovali sponzoru Obecnímu úřadu 

Zborovice. Poděkování patří i SDH Zborovice a SDH 

Litenčice za zapůjčení stolů, lavic, altánů a parketů.  

Nadále pokračuje naše spolupráce s SDH Zborovice 

činností dětí ve sboru. Přes léto, ale i nyní se podílíme na 

pravidelných schůzkách dětí a tréninků. Během Víkendu 

16. – 17. září jsme pro děti pomohli zrealizovat 

soustředění, kdy se v sobotu ráno vyšlo pěšky ze 

Zborovic přes Věžky do Vlčích Dolů, kde byl pro děti 

připravený bohatý program. Druhý den po snídani se 

všichni sbalili a vyrazilo se opět pěšky zpět do Zborovic. 

V současné době se děti připravují na blížící se branný 

závod. 

Na první pátek v listopadu, tedy 3. 11. 2023, 

plánujeme uskutečnit tradiční Světluškový průvod. 

Poslední listopadový pátek (24. 11. 2023) se bude konat 

naše výroční schůze, která v letošním roce bude volební. 

Na začátku adventu zajistíme a nazdobíme vánoční strom 

u kaple. V pátek 8. 12. 2023 projde naší vesnicí Mikuláš 

se svou družinou. Doufáme, že se nám podaří plánované 

akce zrealizovat a že se společně na nich potkáme. 

Pavel Machourek, starosta sboru 

Aktivity turistů pokračují 

V období letních prázdnin se aktivity turistů 

soustředily na rodinné rekreace a individuální turistiku. 

Přesto jsme uskutečnili několik brigád na úpravy 

okolo studánky „Hejtmanky“, o kterou se staráme. 

Společně se starostou obce se zajišťuje turistické značení 

ke studánce od vlakového nádraží, které je již oblastí 

Zlínský kraj schváleno a bude se vyznačovat. 

 

Začátkem měsíce září jsme vyrazili na trasu do 

Litenčické pahorkatiny – z Pornic po modré značce na 

Švábsko, po žluté Kozojedsko, po zelené U Jelínka, po 

červené značce do Pačlavic, Lhota a po silnici do Pačlavic. 

Celkem jsme ušli 15 km. 

V tomto měsíci se ještě chystáme do Chřibů – trasa 

povede ze Starého Města po červené značce na Modrou 

do archeoskanzenu, po modré na rozhlednu Modrá, po 

cyklo na Velehrad. Koncem měsíce uskutečníme 

čtyřdenní zájezd na Sázavu – okolí Konopiště a Benešova. 

Ludmila Burešová 

TJ Pilana Zborovice 

TJ Pilana Zborovice v nové sezóně 2023 /2024, byla 

s předstihem z důvodů přihlášek do soutěží nucena 

přesunout svoji činnost z důvodů nevyhovujících prostor 

kabin a střechy objektu dočasně do azylu. Všechny 

mládežnické kategorie odehrají podzimní část soutěží ve 

Zdounkách a obě mužstva mužů v Měrovicích nad 

Hanou. Pevně věříme, že ve spolupráci s obecním 

úřadem se podaří prostory kabin včetně střechy objektu 

rekonstruovat buď v původní verzi, nebo se může využít 

některý z dotačních programů, které na podzim budou 

vypsány, pro tyto účely, Zlínským krajem nebo Národní 

sportovní agenturou. A následně by se mohl realizovat 

projekt, který byl vypracován obecním úřadem na novou 

výstavbu fotbalových kabin. Samozřejmě jsme připraveni 

a ochotni brigádnicky pomoci na všech pomocných 

pracích. Pevně věříme, že se co nejdříve vrátíme zpět do 

areálu a budeme moci hrát před našimi fanoušky ve 

Zborovicích. 

 
Všechny naše mládežnické kategorie zahájili přípravu 

na novou sezonu přátelskými zápasy nebo návštěvou 

fotbalových turnajů. Určitě stojí za zmínku, že naše starší 

přípravka se zúčastnila, díky spolupráci s HS Kroměříž, 

mezinárodního turnaje s názvem „HANÁČEK“ 

a v konkurenci 24 ligových mužstev obsadilo krásné 18 

místo. 
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Výbor TJ Pilana Zborovice 

Ze zastupitelstva 

V roce 2022, v podzimních komunálních volbách, bylo 

zvoleno nové zastupitelstvo obce Zborovice.  

Někteří mandát zastupitele, tak jako já, vykonávájí 

vůbec poprvé, často bez bližšího povědomí o právech 

a povinnostech s tím spojených. 

Zastupitelstvo přitom rozhoduje o zásadních věcech 

týkajících se obce. Prvním formálních úkonem bylo 

složení slibu. Abych svému slibu mohl dostát, musím znát 

nástroje, které mi zákon dává k výkonu funkce k dispozici 

a rizika, která jsou spojena s porušením povinnosti 

zastupitele. 

Mám tedy právo hlasovat, čehož vždy zodpovědně 

využívám, mám právo na informace, proto se neustále 

dotazuji, právo předkládat návrhy a právo vznášet 

dotazy, připomínky a podněty. 

Snažím se být denně v kontaktu s našimi občany 

a bedlivě jim naslouchám. 

Po osmi měsících, snad mého aktivního snažení 

v zastupitelstvu obce, jsem byl na posledním červnovém 

veřejném zasedání obce zvolen předsedou kulturní 

komise. Za cíl jsem si vytyčil nejen pozvednout kulturu 

v obci, ale také pokusit se více stmelit obyvatelele naší 

vesnice ve větší kolektiv. 

Ihned jsem se pustil do práce a se zapálenými lidmi 

pro správnou věc jsme připravili 30. června 2023 akci 

„Hurá na prázdniny“ s Anetou Janovskou a skupinou 

MAXI TURBULENC. Připravené soutěže, atrakce, 

diskotéka, cukrová vata, nafukovací balonky, výlety do 

okolí Retro autobusem a spousta občerstvení, svědčí 

o tom, že na 600 účastníků odcházelo domů velmi 

spokojených a nadšených. 

Neméně zodpovědně bylo připraveno na konci 

prázdnin i zborovické hodování. I když nás trošku 

potrápilo sobotní večerní počasí, na kvalitě to neubralo. 

Kapela TTQ a Milénium byly super. V krásném, 

slunečném počasí proběhla v kostele sv. Bartoloměje 

mše svatá, koncert dechové hudby SKOROŇÁCI 

a všechny pouťové atrakce a stánky. 

Pro následující období připravujeme koncerty, 

divadla, karnevaly a podobné akce. 

S kulturní komisí bychom chtěli navrhnout vydaní 

nových pohlednic a kalendáře našich obcí. 

Jsem OSVČ, vlastním Hospůdku u Přemka, od 

Zlínského kraje mám v pronájmu zámeček, kde se snažím 

oživit další aktivity nejen komornějšího rázu.  

V suterénních prostorách je v provozu kuchyně, 

kterou provozuje firma Global Pavel Ocknecht a zajišťuje 

teplou i studenou kuchyni. Je zde zajištěna možnost 

ubytování, pořádání svateb, rodiných oslav a srazů všeho 

druhu včetně školení. 

Je zde předpoklad příjemného prostředí nejen ve 

vnitřních prostorách, ale dá se využít i překrásná 

zámecká zahrada pro veřejnost. Ve spolupráci se 

Zlínským krajem se bude do těchto prostor i nadále 

investovat. 

Do budoucna si lze jen přát, aby se kulturní 

a společenský život v obci dobře rozvíjel. 

Přemysl Drobil 

Hraniční kameny Zborovic 

Hraniční kameny v dávných dobách označovaly 

hranice panství či zemí. Říkávalo se, že hranečník neboli 

hranice jakéhosi pomyslně vytyčeného prostoru, 

rozdělovaly lidi. I přesto je měli lidi v úctě, neboť jim 

pomáhali v orientaci. Tady je moje, a to za hranicí je 

souseda. Překročení hranice přinášelo vždy problémy, lidi 

byli rádi, že je kdosi upozornil dříve, než na ně soused 

poslal psa. Přišla nová doba, doba hraničníků pominula. 

Změnily se hranice a hranečníky ty pomalu zmizely ze 

svých stanovišť. Některé zůstaly v krajině zapomenuty 

skryty před zraky lidí ve vysoké trávě, v křovinách kde 

jsou ještě stopy po bývalých cestách, které oddělovaly 

pozemky, nebo spící v hlubinách lesního porostu. Stojí 

tam nenápadně jako mlčenliví svědkové dávné minulosti, 

na jejich tělech bývají různé znaky v podobě biskupské 

berle nebo i královskou korunu na nich možno spatřit, ale 

těch už je poskrovnu. Jsou víc jak tři sta let staré, některé 

s nápisy téměř nečitelnými. Zdálo se, že zůstanou navždy 
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zapomenuty, ale není tomu tak. Ano, přišla nová doba 

hraničních kamenů. Panství jsou trochu menší, jejich 

majitelé se uzavírají světu. Jsou to takové novodobé 

tvrze v otevřené krajině ohrazené plotem nezřídka i zdí. 

Panstvo, dáli se to tak nazvat, zatoužilo mít na takových 

tvrzích něco stylového. Takový hraniční kámen 

s biskupskou berlí nebo s královskou korunou se dá přece 

přemístit na vlastní zahradu, aniž by tito pánové věděli, 

co značí písmena a data na tělech těchto kamenů. 

Hraničníky podávají informaci, a to v místě, na které byly 

kdysi dávno umístěny a vymezovaly hranice panství. Ty 

zcizené skrytě za zdmi novodobých tvrzí ztratily svůj 

význam a ten, kdo je rád, ukazuje na své zahradě, by měl 

být za zcizení potrestán. V krajině může každý člověk 

najít to, co hledá, a tak se vydávám pátrat do lesa 

nedaleko Zborovic s úmyslem nalézt nějaký ten hraniční 

kámen. O jednom vím už dávno. Stojí nedaleko od 

vrcholu Trojáku, a tak v podání lidu toto místo jmenuji 

Troják. 

Jedná se o hodně starý trojhranný kámen, nápisy už 

dávno smazal čas. V dávných dobách sloužil jako směrník 

na křižovatce starých cest, které se od něho rozbíhaly na 

Rataje, Zborovice, Srnov a dále. Dříve tento prostor nebyl 

zalesněn. Stálo by za to zbudovat kolem této památky 

oplocení, aby nedošlo k jejímu nenávratnému poškození 

při lesní těžbě dřeva. 

Vracím se do jiné lokality a zde nacházím krásné 

zachovalé strážce hranice, jejichž těla jsou za staletí 

téměř celá sevřena v hlíně. Čistím některé, abych odkryl 

nápis HZ a letopočet. Co znamenají tato písmena: 

Herrschaft Zborovice - panství Zborovice. Jdu po dávné 

hranici vytyčené a osazené právě těmito strážci hranice 

někdy kolem roku 1700. Pokračuji dále ztichlým 

podzimním lesem, nikde ani živáčka, jen můj pes prohání 

myši v listí. Zamyšlen vybíráním schůdné cesty v chrastí, 

najednou přede mnou v lesní tišině stojí hraniční kámen 

nezvyklé velikosti s nápisy po stranách. Jedna nese nápis 

Zborovice a ta druhá písmena s datováním W. E. O. 1735. 

No vida, i Zborovice mají své hraniční kameny. O jejich 

existenci se často dovídáme už jenom ze starých 

zaznamenaných vzpomínek dávno nežijících pamětníků. 

Toho dne jsem už neobjevil nic zvláštního. Nebe bylo 

modré, slunce svítilo, ale nemělo již letní žár, trnky při 

úvozových cestách se modraly švestkami, které zde ani 

nikdo nesbíral anebo neměl na to čas. Vycházím z lesa do 

otevřené krajiny, poutavé výhledy do údolí na vesničky 

kolem, v dáli modravý hřeben Hostýnských vrchů 

protáhlý přes Vizovické vrchy až k Bílým Karpatům 

a přímo před očima pásmo Chřibů s kamennou 

rozhlednou na Brdě a k tomu jasné barvy končícího léta 

a nastávajícího podzimu. To všechno spatříte z Kusé hory. 

Vracím se zpět do lesa nádherně barevného 

v odpoledním slunci. Přes cestu přeběhl krásně 

vybarvený bažantí kohout a na poli čeká káně na svou 

myšku v mladém porostu řepky. Šel jsem asi tak půl 

hodiny lesní cestou, vycházím z lesa u poklony svatého 

Huberta, patrona myslivosti. Není tu moc dlouho, dal ji 

sem na okraji lesa kamarád M. Zastavil jsem a zůstal stát 

jak u vytržení. Přede mnou se prostírala krásná louka, 

vpravo pod lesem svítil bílý štít staré hájovny už dávno 

bez hajného. Za zády krásně zbarvené koruny stromů 

podzimními paprsky zapadajícího slunce. Přišel čas vrátit 

se domů, ale je tu ještě něco. 

V dávných dobách pod hájovnou bývaly rybníky. 

Zbudoval je pro potřebu cukrovaru jeho majitel Abraham 

Popper 1850. Dnes už je nenajdeme, ale víme i to, že 

o pastviny v rybníčkách, jak se lokalitě říkalo, probíhal 

mezi vrchností a obcí spor 16. dubna 1863. Po dlouhých 

svárech bylo rozhodnuto pastviny rozparcelovat 

a jednotlivě značit 29 hraničními kameny. Ještě dnes při 

troše štěstí je možné některé z nich objevit. Stručný 

popis jak všechno probíhalo a popis umístění hraničních 

kamenů v původním jazyce té doby. 

Spor obce s velkostatkem o pastviny Rybníčky v roce 

1863. Majitel velkostatku Albert Popper vedl spor 

o Rybníčky - pastviny s obcí, která byla zastupována Jiřím 

Škopíkem, Fr. Roušerem, Tomášem Šamánkem, 

Kašparem Adamíkem je zastupoval JuDr. Alois Šrom. 

Spor se táhl téměř 15 let. Vše bylo sepsáno do devíti 

bodů. Za deváté bylo psáno toto. 

Dne 16. dubna 1863 dle objemu 2 ha odstavci 

porovnání a na základ stálýho katastru osobou 

přísežných inženýra Josefa Müllera u přítomnosti 

veškerých postraných vyměřování a potoku taky hned po 

míře ochráněni pod sebe vzalo, který práce následovný 

výsledek dali o kterým veškerý postrany spokojeny 

a dorozuměny Dle jejího vyjádření jsou o toto porovnání 

taky co, hraniční listina platiti má vyměřením se počalo 

při přiční a neb od nádělující čáře, která se na severní 

straně vyměřit měla. Předně se jižní špica částky č. 1106 

na základ stálýho katastru vyhledalo, poněvadž na místě 

viditelná nebyla a tam hranica roli 1108 hnutá byla. Na 

tomto vyšetřeném puntíku zůstatku jižní špice par. 

č. 1106 první kamenný mezník usazen byl... od tud lomí 
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se čára v pravém koutu k jihu a dosáhne po 14 sáhách 

23tý a po 28 sáhách 24tý, po 40 sáhách 25tý, po 45 

sáhách 26tý, po 18 sáhách 27tý, po 20ti sáhách 28tý a po 

111 sáhách 29tý hraničník, který na východní straně 

cesty parcela č. 1307 stojí a 1 1/2 sáhu od toku vody 

jihovýchodně vzdálen, usazen jest. 

Tak hodně štěstí při hledání. 

 
Malý hraničník H. Z. 

 

 
Nejkrásnější hraničník v Chřibech 

  
Velký hraničník W. E. O. 1735 

Dnes už mně nevyšel čas je hledat, ale koho to zajímá, 

může zkusit štěstí a pokusit se najít svědky dávné 

minulosti. Znovu a znovu se vracím do těchto míst nejen 

pro krásný obraz přírody, ale proto, že tudy šel přede 

mnou kdosi známý. Rád se toulám krajinou ve stopách 

předků. 

Sepsal Miroslav Regent 

Nové dětské hřiště v Medlově 

I v Medlově přispěje nově zbudované dětské hřiště, 

vybavené hracími prvky od firmy Bonita Group s.r.o., 

k celkovému pohybovému rozvoji a obratnosti dětí. 

Každý hrací prvek má prohlášení o shodě a je 

instalován dle předpisů tak, aby byla správná dopadová 

plocha a samozřejmostí je i předepsaná bezpečnostní 

zóna pro každý hrací prvek. 

 
Hrací prvky na dětském hřišti jsou určeny pouze 

dětem. 

Hodové překvapení 

Týden před zborovickými hody se skupina našich 

aktivních spoluobčanů dohodla a se souhlasem vedení 

naší obce udělala na dnešní dobu nevídaný počin. Tito 

pracovití lidé upravili boční část hospůdky na hřišti. 

 
Neví se, co je k tomu vedlo, ale jistě to byly důvody 

čistě nezištné. Kdo by celý týden od rána do pozdních 

večerních hodin obětoval svůj volný čas, materiál a um 

k něčemu takovému a při tom věděl, že to dělá zcela 

zadarmo bez nároku na jakoukoliv odměnu. 

Je to velká věc v době, kdy každý za sebemenší 

aktivitu čeká odměnu podle hesla „ ani kuře zadarmo 



Zpravodaj obcí Zborovice a Medlov 
 

11/12 

nehrabe“. Tak díky manželům Kobzinkovým, panu 

Medkovi, manželům Horákovým, Brázdilovým i panu 

Dvořákovi vzniklo pěkné zákoutí. U „žíznivého okénka“ 

bylo radost postát, u nedalekého posezení radost 

posedět a i chuťové buňky si v tomto příjemném 

prostředí přišly na své. 

 
 

 
Všem pracovníkům této akce patří velký dík. 

Zastupitelstvo obce Zborovice 

Společenská kronika 

V období od září do prosince 2023 oslaví významné 

životní jubileum tito spoluobčané: 

Září 

Král Miroslav 

Nezdařilová Marie 

Foltýnová Jarmila 

Štefaniková Eva 

Nesvadba Ladislav 

Nosková Ludmila 

Muchová Marie 

Žurková Vlasta 

Džugová Viera 

Kucián Stanislav 

Říjen 

Sedláková Františka – 92 let 

Stahl František 

Boháček František 

Foltýnová Libuše 

Tomeček Josef 

Prachař Svatoslav 

Krejčířová Anděla 

Zahradník Zdeněk 

Listopad 

Jelínek Miroslav – 96 let 

Jedličková Ludmila 

Vybíralová Zdenka 

Králík Rudolf 

Rajchová Ludmila 

Hájková Jarmila 

Prosinec 

Vácha Zdeněk – 94 let 

Divílková Miloslava – 93 let 

Surynek František 

Dostál Karel 

Vrzalová Marie 
 

Zde uvedení jubilanti jsou seřazeni od nejstarších, 

uvedení oslaví 70, 75 nebo 80 a více let. 

Jubilanti jsou uvedeni, pokud nevyslovili nesouhlas. 

Kalendář akcí 

Říjen 

So 7. 10. SDH Zborovice – Branný závod 

Pá 27. 10 SDH Zborovice – Lampionový průvod 

So 28. 10 KČT - Chřiby 

Listopad 

Pá 3. 11. SDH Medlov – Světluškový průvod 

Pá 17. 11. KČT - Křéby 

Prosinec 

So 2. 12 Rozsvěcení vánočního stromku 

Pá 8. 12. SDH Medlov – Mikulášská nadílka 

Ne 10. 12. Vánoční koncert 

So 30.12. KČT – Výstup na Brdo 

Změna termínů vyhrazena 

Sdělení z matriky 

Žádáme rodiče nově narozených dětí, kteří mají zájem 

o vítání občánků, aby se přihlásili na obecním úřadě. 

Z. Bartošová, matrikářka 
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NEPROŠLO JAZYKOVOU KOREKCÍ, POUZE NEJNUTNĚJŠÍ 

REDAKČNÍ ÚPRAVOU. 

Příští 60. číslo vyjde v prosinci 2023. Uzávěrka zpravodaje 

bude v neděli 26. 11. 2023. 

Upozornění občanům 

Žádáme občany obou našich obcí, aby do WC 

nevhazovali vlhčené ubrousky a přířezy z netkané textilie. 

V kanalizaci se tyto nerozpustí a způsobují vážné 

problémy na technologii ČOV – dochází k poruchám 

kalových čerpadel. Výměna čerpadla probíhá v hloubce 

5 m, je fyzicky velmi náročná a opravy čerpadel jsou 

finančně nákladné. Děkujeme za pochopení. 

MASka pomáhá s kotlíky 

MAS Hříběcí hory, z. s. i nadále pomáhá vyřizovat 

kotlíkové dotace pro 

nízkopříjmové domácnosti. 

Úspěšným žadatelům, kteří 

svou žádost podali v roce 2022 a 

v lednu 2023 podepsali žádost se 

Zlínským krajem nyní MAS HH 

pomáhá s vyúčtováním dotace 

a konzultuje, které konkrétní 

kotle jsou z dotace podporované 

apod.  

Nově od 12. 9. 2023 je 

aktuální výzva na kotlíkové 

dotace pro nové žadatele. 

Dotace je určena pro rodinné 

domy, kdy domácnost tvoří 

pouze starobní důchodci, 

invalidé 3 st. nebo domácnost 

má příspěvek na bydlení. (Jedná se o stejnou cílovou 

skupinu, jako je tomu u Nové Zelené úsporám Light) 

Kotlíková dotace je poskytována na: 

 kotel výhradně na biomasu s automatickou 

podávkou paliva (energetická třída A+) 

 kotel výhradně na biomasu s ruční podávkou 

paliva (energetická třída A+) 

 tepelné čerpadlo (energetická třída A+) 

Dotace je max. 95 % u kotlů na biomasu 130 000 Kč, 

tepelná čerpadla 180 000 Kč. 

MAS žádosti vyřizuje zdarma, kontakt Ing. Marcela 

Kubíčková, tel. 734 435 218, email: 

marcela.kubickova@hribecihory.cz  

Z často kladených dotazů: 

Jak je to s plynovými kotly staršími 20ti let? Lze je 

vyměnit pouze za tepelné čerpadlo, dotace přes SFŽP, 

Nová zelená úsporám. Doporučení: důkladně zvažte, zda 

váš dům je pro tepelné čerpadlo vhodný, všeobecně se 

doporučuje pro domy zateplené, s vyměněnými okny 

apod. 

A co ti, co nejsou starobní důchodci, invalidé či nemají 

příspěvek na bydlení? Výměnu kotle lze provést přes 

SFŽP, Nová zelená úsporám. 
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